
Protokół Nr 28/09 

z posiedzenia komisji socjalno-porządkowej i oświaty
dnia 21 kwietnia 2009 r. 

odbytego w sali konferencyjnej urzędu nr 201 

Rozpoczęcie posiedzenia godz. 10 00

Zakończenie  posiedzenia godz. 1200

Posiedzenie  komisji  otworzyła  i  prowadziła  Przewodnicząca  Komisji  ElŜbieta  Kucaj  ,  która
powitała wszystkich obecnych na posiedzeniu .
W posiedzeniu udział wzięli członkowie komisji zgodnie z listą obecności stanowiącą załącznik do
protokołu oraz Wójt Gminy Kazimierz SzarŜanowicz , Zastępca Wójta Jerzy Makowski  i w części
dotyczącej spraw finansowych Skarbnik Gminy Wiesława Łoch. 
W posiedzeniu uczestniczył Wiceprzewodniczący Rady Gminy Ksawery Nyks oraz radny Edward
Lutyński . 
Na podstawie listy obecności przewodnicząca komisji stwierdziła quorum  przy którym komisja
mogła obradować i podejmować prawomocne decyzje i opinie .
O terminie posiedzenia członkowie komisji zostali powiadomieni pisemnie , otrzymując materiały .
Porządek posiedzenia komisja przyjęła w brzmieniu jak niŜej : 
1.Zatwierdzenie porządku obrad
2.Przyjęcie protokołu z poprzedniego posiedzenia komisji
3.Zaopiniowanie projektów uchwał na sesję, która odbędzie się w dniu 30 kwietnia 2009 r. 
4.Ocena funkcjonowania  bibliotek ,świetlic wiejskich , placówek upowszechniania kultury
oraz kultury fizycznej 
Stanowisko komisji na sesję 
5.Informacja Gminnej Komisji Rozwi ązywania Problemów Alkoholowych na temat
profilaktyki realizowanej na terenie gminy 
Opinia komisji na sesję 
6.Ocena realizacji wykonania budŜetu gminy za 2008 rok 
Opinia komisji 
7.Sprawy róŜne    
8.Zamknięcie posiedzenia komisji
Ad.1 
Jak wyŜej .
Ad.2
Protokół  Nr  27/09  z  poprzedniego  posiedzenia  komisji  został  przyjęty  jednogłośnie  bez
odczytywania .
Ad.3
Przewodnicząca komisji odczytała niŜej wymienione projekty uchwał , komisja je przeanalizowała ,
wysłuchała wyjaśnień  i  odpowiedzi  na pytania  czy wątpliwości  ,  a  następnie zaopiniowała jak
niŜej :
Za zgodą członków  komisji w pierwszej kolejności omówiono projekt uchwały tj. 
-  Nr  XXVII/212/09  w sprawie  przystąpienia  do sporządzenia  zmiany Studium uwarunkowań  i
kierunków  zagospodarowania  przestrzennego  gminy  Stargard  Szczeciński  w  obrębach
geodezyjnych Grabowo i Małkocin 
Zastępca  wójta  poinformował  ,Ŝe   posiedzeniu  komisji  gospodarki  uczestniczył  mieszkaniec
Grabowa p. Kasprzak i przedstawił swoje argumenty dotyczące przesunięcia  lokalizacji elektrowni
wiatrowych  m.in. mówił ,  iŜ powinny być oddalone o  co najmniej 2 km od zabudowań , o spadku
wartości nieruchomości , oddziaływaniu na zdrowie ludzkie  i  inne , 
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które omówił  wójt . 
Radna Renata Kornet – odnosząc się do odległości poinformowała , iŜ znalazła na internecie taką
interpretację , Ŝe w odległości od zabudowań wynoszącej  500 m nie słychać hałasu .
Radny  Edward  Lutyński  –  zabierając  głos  m.in.  powiedział  o  Dyrektywach  Unijnych  i
zapotrzebowaniu  na energię  odnawialną  i  Ŝe Unia Europejska jest  bardo  uczulona na ochronę

środowiska , a stawiane są elektrownie wiatrowe w Europie .Powiedział ,Ŝe naleŜałoby   przyjąć ten
projekt , bo trzeba liczyć  dochody gminy , powiedział o uchwalonej Strategii, gdzie celem było
m.in.  stworzenie  terenów  pod  elektrownie  wiatrowe   o  tym  ,  Ŝe  Studium  jest   aktem
ukierunkowującym do podejmowania planów miejscowych . Jak równieŜ radny poinformował ,Ŝe
mieszkańcy Małkocina na zebraniu nie zgłaszali Ŝadnych protestów odnośnie lokalizacji elektrowni
wiatrakowych w obrębie Małkocina  . 
W posiedzeniu komisji o tego momentu  uczestniczyli  mieszkańcy Grabowa jako przedstawiciele
Stowarzyszenia tej miejscowości w osobach : Pan Hubert Lis i Pani Janoch.
Zabierając głos Pan Hubert  Lis odniósł  się  do argumentów grupy przeciwnej  m.in.  do tego ,iŜ

lokalizacja  wiatraków  spowoduje  spadek  wartości  gruntów  ,  poinformował  równieŜ  o  tym  co
Stowarzyszenie  ,  a  mianowicie  miejscowość  Grabowo  otrzyma  od  firmy  ,  która  ma  stawiać
wiatraki. 
Pani Janoch równieŜ potwierdziła to co mówił Pan Lis,powiedziała  o korzyściach dla miejscowości
a  zwłaszcza  dla  dzieci  i  dodatkowo  poinformowała  o  lokalizacji  wiatraków  w  Gminie  Stara
Dąbrowa i szykującym się proteście  .
Odpowiadając na pytanie przewodniczącej  komisji  Pan Hubert  Lis   odpowiedział  ,  Ŝe  obszar
zaznaczony  na  załączniku  gdzie  mają  być  posadowione  wiatraki  ,  to   odległości  pierwszego
wiatraka  około 800 m od miejscowości , a od posesji p. Kasprzaka około 1 km  .   
Wójt Gminy – powiedział m.in. o korzyściach  finansowych jakie z tego tytułu miałaby gmina  o
tym,Ŝe ten teren nadaje się na postawienie elektrowni wiatrowych  i, Ŝe  nie było  podstaw , aby nie
wprowadzać tego  projektu uchwały pod obrady sesji .
Radny Klim – odnosząc się do tematu  elektrowni  wiatrowych  powiedział ,Ŝe jest za stawianiem
elektrowni wiatrowych .
Przewodnicząca   powiedziała  ,Ŝe  z  pismem  Pan  Pawła  Janocha  komisji  zapoznała  się  na
poprzednim posiedzeniu .
Po przeprowadzonej dyskusji komisja jednogłośnie zaopiniowała w/w projekt uchwały.
- projekt  uchwały Nr XXVII/210/09 w sprawie absolutorium z tytułu wykonania budŜetu za rok 
  2008
- projekt uchwały Nr XXVII/211/09 w sprawie zaciągnięcia kredytu bankowego 
Po omówieniu projektu uchwały przez skarbnik gminy , komisja w/w projekt uchwały zaopiniowała
pozytywnie .      
-  projekt  uchwały  Nr  XXVII/213/09  w  sprawie  oddania w  uŜyczenie  na  czas  nieokreślony
nieruchomości gruntowej stanowiącej własność Gminy Stargard Szczeciński 
Uzasadnienie  do  tego  projektu  uchwały  przedstawił  zastępca  wójta,  a  komisja  zaopiniowała
pozytywnie .
Ad.4
Przewodnicząca  komisji  omówiła  informację  na  temat  pracy  bibliotek  działających  na  terenie
gminy Stargard Szczeciński , informację dotyczącą funkcjonowania świetlic wiejskich i informację
z działalności sportu na terenie gminy Stargard Szczeciński .
Informacje stanowią załącznik do protokołu . 
Komisja po krótkiej dyskusji wyraziła swoje stanowisko, a mianowicie : 
Komisja  Socjalno-Porządkowa i  Oświaty  przyj ęła  informacj ę  na  temat  bibliotek  ,świetlic
wiejskich i z działalności  sportu na terenie .
Ad.5
Przewodnicząca  komisji  omówiła  informację  Gminnej  Komisji  Rozwiązywania  Problemów
Alkoholowych na temat profilaktyki realizowanej na terenie gminy w roku 2008 
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Informacja stanowi załącznik do protokołu .
W trakcie  dyskusji  wyjaśniono pytanie  przewodniczącej  komisji   ,Ŝe naboru dzieci  na kolonie
dokonuje Gminny Ośrodek Pomocy Społecznej w kontakcie z dyrektorami szkół  na terenie gminy .
 Komisja przyjęła następującą opinię : 
Komisja  Socjalno-Porządkowa i  Oświaty przyj ęła  informacj ę  i  pozytywnie odniosła się  do
profilaktyki realizowanej na terenie gminy w roku 2008 . 
Ad.6
Przewodnicząca  komisji  poprosiła  członków  komisji  o  pytania  bądź  uwagi  do  otrzymanego
sprawozdania rocznego z wykonania budŜetu Gminy Stargard Szczeciński za 2008 rok .
W  pierwszej  kolejności  głos  zabrała  przewodnicząca  komisji  poruszając  temat  związany  z
wykonaniem wydatków na drogach gminnych , gdzie to wykonanie wyniosło niecałe 80 % , a droga
Skalin-Wiechrzląd mogła być  skończona i  koniecznie naleŜy obecnie wykonać  remont drogi  w
Skalinie koło krzyŜa .
Skarbnik Gminy wyjaśniła , dlaczego jest takie wykonanie m.in. zostały środki z przeznaczeniem
na odśnieŜanie dróg i kolejno wyjaśniła wykonanie w dziale Gospodarka Mieszkaniowa .
Radna Renata Kornet zapytała się o wykonanie w rozdziale 92120-Ochrona zabytków i opieka nad
zabytkami, gdzie planowane wydatki to 42 tys. zł,a zostały wykonane - 20 tys. zł  , i zapytała się

czy dotacja na Parafie , tylko na wniosek ?
Skarbnik  Gminy  wyjaśniła  dlaczego  takie  wykonania  ,  poniewaŜ  nie  zrealizowano  środków
zapisanych na wykonanie ewidencji zabytków  ,a dotacje zgodnie z uchwałą i w formie wniosku.
Radny Adam Kochaniec zapytał  się  ile kosztowało zadanie inwestycyjne tj.  budowa kompleksu
sportowego Orlik 2012 Witkowo Pierwsze .
Wójt Gminy odpowiadając na to pytanie przypomniał  co składało się  na wykonanie wydatków
boiska   ,Ŝe 666 tys zł to środki z zewnątrz ,  koszt budowy boiska wyniósł około  1300 000 zł plus
pozostałe koszty związane z uzbrojenie technicznym wzdłuŜ drogi .
Kolejno wójt poinformował , Ŝe do 30 kwietnia naleŜy rozliczyć się z boiska i z uwagi na wydanie
pozwolenia na uŜytkowanie , uroczyste otwarcie przesunie się na pierwszą połowę    mają.  
Dodatkowo wójt wyjaśnił ,  Ŝe naleŜy zatrudnić trenera i stróŜa i tutaj dyskutowano o uŜytkowaniu
tego boiska .
Komisja po dyskusji jednogłośnie przyjęła następującą opinię, którą przewodnicząca komisji podała
do protokołu   :
Komisja  Socjalno-Porządkowa  i  Oświaty  pozytywnie  zaopiniowała  wykonanie  budŜetu
Gminy Stargard Szczeciński za rok 2008 .
Ad.7
Przewodnicząca komisji zapytała się czy będzie budowana szatnia w Skalinie . 
Wójt Gminy odpowiedział ,Ŝe zadanie będzie wykonane, bo co jest zapisane w budŜecie i tutaj wójt
poinformował ,Ŝe jest duŜo przetargów do ogłoszenia i wspomniał o mieszkańcach  Rogowa 15 ,
gdzie będzie ogłoszony przetarg na remont budynku w  Poczerninie  i tam zostaną przeniesione
dwie rodzin  , a pozostanie 1 rodzina i tutaj dyskutowano o kontenerze .
Kolejno przewodnicząca komisji poruszyła następujące  sprawy dotyczące remontu urządzeń na
placu zabaw w Skalinie, kanalizacja w Wierzchlądzie , chodnik w Skalinie i konieczność remontu
drogi powiatowej  w tej miejscowości .
Wójt Gminy odpowiedział na poruszone sprawy przez radną i tutaj poinformował , co będzie robił
Powiat na drogach w gminie i gdzie będą robione chodniki .
Ad.8
Wobec wyczerpania porządku posiedzenia Przewodnicząca Komisji ElŜbieta Kucaj podziękowała
wszystkim za udział i zamknęła posiedzenie . 
Protokołowała :                                                                                       Przewodnicząca Komisji 
Z. Stoczkowska                                                                                          ElŜbieta Kucaj 
Data sporządzenia :                                                                                 Data podpisania :
2009.04.21                                                                                               2009. ….........


